
Vážení Pcheráci,
jak již řada z vás ví, došlo po osmi měsících od komunálních voleb k mému odvolání z funkce sta-
rosty obce. Proč??? Na tuto jednoduchou otázku se občané na zastupitelstvu konkrétní odpověď 
nedozvěděli… Prý jsem s nimi (Sdružení nezávislých) poslední dobou nedostatečně komunikoval... 
Až devět dní po odvolání uveřejnila nová paní starostka Mahovská (v zastupitelstvu obce od roku 
2006) vyjádření, že „Ke změnám ve vedení naší obce vedl v podstatě záměr na výstavbu nové mateř-
ské školy, který vyvolal v zastupitelstvu i v obci velký názorový rozkol“... Sice máme dosud platné 
usnesení zastupitelstva ze dne 7.5.2019 (přijaté 6 hlasy – 2 se zdrželi – paní Mahovská se tohoto 
veřejného jednání nezúčastnila):
„Zastupitelstvo obce Pchery schvaluje záměr výstavby nové Školky na pozemku č. 635/4, zadání 
a přípravu výběrového řízení na dodavatele projektové dokumentace a studie proveditelnosti“... 
Problém byl jinde – proč by obec stavěla na svém pozemku, když některým lidem v obci vyhovuje 
nabídnout obci pozemek jiný a to, že přes něj vedou dráty vysokého napětí, není také problém...  
Pochopitelně takové „obchody s obcí“ dělají jistě zcela nezištně...
Co bylo také velmi zajímavé na zastupitelstvu, na kterém mě odvolali, byla zpráva, kterou jsem 
přednesl. Citoval jsem z auditu nedostatky v hospodaření obce za předchozí rok – včetně možných 
postihů a požádal jsem finanční výbor o prošetření s cílem vyvodit možnost osobní odpovědnos-
ti původců závad. Předseda finančního výboru pan Škuta ze Sdružení nezávislých toto prověření 
odmítl… Proč asi??? Toto prošetření tedy provede kontrolní výbor díky přijetí mé žádosti předsedou 
kontrolního výboru Petrem Vohradským (za uskupení Pchery JINAK). 
K odvolání zkrátka došlo jen proto, že ač jsme vítězi voleb (5:4), již nemáme pět zastupitelů, paní 
Lucie Jíchová z našeho uskupení oficiálně odešla v lednu 2019, tzn. po 3 měsících od voleb, a nyní 
již nepokrytě hlasuje tak, jak potřebují kolegové ze Sdružení nezávislých… To, jakým směrem se 
bude vývoj v obci ubírat dál, se ukáže. Vzhledem k tomu, že jak nová starostka, tak místostarosta 
Beznoska (v zastupitelstvu od roku 2002) byli „součástí dějin obce pod vedením pana Dufka“, mám 
o směrování dalšího vývoje obavy.
                                         S úctou Bc. Marcel Miška (od 31.10.2018 do 27.6.2019 starosta obce Pchery)

Hlavní změny,které Pchery JINAK 
za osm měsíců ve vedení obce 

udělaly nebo iniciovaly:
1. Veškerou agendu a podání nyní řeší obec 

přes podatelnu a spisovou službu. Pozva-
li jsme pracovníky ze státního archivu – ti si 
odvezli řadu archiválií do depozitáře, následně, 
v souladu se skartačním řádem, byla provedena 
ekologická skartace dokumentů, které již není 
nutno archivovat.

2. Zaměstnali jsme tři nové pracovníky na 
úklid a údržbu v obci. Jejich činnost je pro 

obec přínosná na první pohled.

3.Zlepšili jsme informování občanů o dění 
v obci, zřídili jsme čtvrtletní obecní časo-

pis Pcherák, jsou k dispozici nové www stránky 

obce a obecní Fb.

4.Podařilo se vyjednat s PID a Středočeskou 
integrovanou dopravou významné posílení 

autobusových spojů do Prahy - Veleslavína – 
aktivní od 24. 8. 2019.

5. Prodali jsme nepotřebnou devítimístnou 
dodávku a za ni pořídili obecní náklaďáček 

tolik potřebný k úklidu a opravám v obci.

6.Podstatným způsobem jsme snížili náklady 
na provoz v obci, mimo jiné za telefonní  

a datové služby, optimalizovali jsme dohody 
s externími zaměstnanci obce.
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7. Obec Pchery vstoupila do MAS Přemyslov-
ské střední Čechy a do Sdružení Místních 

Samospráv. Díky této organizaci sdružující obce 
prvního typu (vesnice a malá města) máme mě-
síční náklady na pověřence GDPR snížené z pů-
vodních 9 500,- na 600,- za každý kalendářní 
měsíc. (Obdobně postupovali v zajištění nového 
pověřence GDPR také naše MŠ a ZŠ.) 

8.Zrušili jsme smlouvu s bezpečnostní agentu-
rou za patrolu v obci (její pracovníci na rozdíl 

od policie nedisponují žádnou pravomocí) – roční 
úspora cca 350 000,-.

9. JSDH má nového velitele pana Mouchu – 
domluvili jsme se na tom, že vedle částky na 

činnost z rozpočtu obce mají možnost si vydělat 
peníze například „za natáčení v TV, dovoz vody 
atd.“ a takto vydělané peníze po odpočtu DPH jim 
obec přidá – mohou si z nich dle svého uvážení 
dokoupit vybavení, výzbroj a výstroj.

10.Vyměnili jsme dodavatele služby zajišťující 
péči pro zatoulané psy – Anidef z.s. svou 

práci dělá skutečně profesionálně.

11. V souladu s naším volebním programem  
a usnesením zastupitelstva obce jsme 

pořídili znalecký posudek na pozemek pod Lípo-
vou ulicí na Theodoru – vyzvat k jednání o odkupu 
majitele této soukromé ulice do majetku obce už 
musí nové vedení obce.

12. Byla podepsána smlouva mezi naší obcí, 
Brandýskem a Krajskou správou a údrž-

bou silnic, na jejímž základě KSUS nechá vypro-
jektovat rekonstrukci silnice Pchery - Brandýsek  
a současně stezku pro chodce a cyklisty mezi 
Pcherami a Theodorem – na projekt obec přispěje 
dle jejího podílu na prováděných stavebních pra-
cech. Zda se bude stezka pro chodce a cyklisty 
realizovat současně se stavbou nové silnice, už 
bude záležet na postoji nového vedení obce.

13. Na posledním zasedání zastupitelstva 
byla přijata vyhláška o zvýšení místního 

koeficientu daně z nemovitých věcí a vyhláška, 
která ruší poplatek za svoz a likvidaci komunální-
ho odpadu od 1. 1. 2020. Na nové vedení zbývá 
jen nové vyhlášky zaslat na FÚ Kladno k zpraco-
vání nového předpisu daně pro naši obec.

14. Iniciovali jsme vypracování statického  
a následně i geologického posudku  

a požádali o vypracování nabídky na opravu bu-
dovy obecního úřadu. Díky řadu let chybějící opěr-
né zdi je zadní část budovy v havarijním stavu.

15. Budovu bývalé fary jsme zajistili proti 
vniknutí a prosekali zahradu – další práce 

jsou vzhledem k nutné investici do budovy OÚ 
pozastaveny.

16. Stávajícím pomníkům obětem světových 
válek jsme chtěli obnovit písmena – pop-

táni kameníci z okolí – smlouvu, doufejme, pode-
píše nové vedení.

17. Nezaplatili jsme za část faktur stavební 
firmě SWIETELSKY stavební s.r.o. Na 

základě našich zjištění firma neoprávněně faktu-
ruje práce, které nebyly řádně provedeny, a také 
se dosti podstatně liší výměra skutečně prove-
dených a vyfakturovaných m² oprav místních 
komunikací a to v neprospěch objednatele obec 
Pchery (v průvodní technické zprávě je uvedeno 
15 525 m² a fakturováno 23 696 m²). Jednání 
s firmou nejsou u konce. Právník obce pan Na-
jmam doporučil další postup. S tím jsem zastu-
pitele seznámil a budeme bedlivě sledovat další 
postup nového vedení obce v této kauze. Není 
přeci možné zaplatit za něco, co nebylo provede-
no, nebylo řádně předáno a převzato a problémy 
jsou i v kvalitě dosud provedených prací.
Vážení Pcheráci, rozhodně Pchery JINAK budou 
v rámci svých nyní omezených pravomocí dál pro 
obec pracovat a jako „nová opozice“ podporovat 
jen podle našeho názoru správné kroky. Na ty ne-
správné budeme zastupitele i veřejnost upozor-
ňovat. Pokud v průběhu volebního období paní 
Jíchová složí svůj mandát – nastoupí za ni náš 
první náhradník a „kolo vlády na obecním úřadě 
se zase pootočí zpátky“. Dnes již přesně víme, 
s kým máme v zastupitelstvu tu čest – je jasné, 
že paní Jíchovou si nové vedení musí hýčkat 
jako oko v hlavě – bez jejího hlasu nezmůžou nic. 
Tak jako tak, v příštích volbách se o vaši přízeň 
budeme ucházet znovu.             Uskupení Pchery JINAK

Proč opozice nechtěla 
nové dětské hřiště?

Velmi nás mrzí, že nepoměr hlasů způsobený přeběhlicí 
znemožnil dětem hrát si na novém dětském hřišti, které by 
obec nestálo ani korunu, ba naopak dostávala by pravidel-
ný poplatek za pronájem pozemku. Se záměrem dětské-
ho hřiště přišel jeden z místních občanů, který nelitoval 
volného času a úsilí a zajistil prostřednictvím sponzorských 
darů výstavbu nového hřiště mezi novostavbami naproti 
Dělnickému domu. Hřiště by bylo veřejně přístupné všem 
dětem. Po obci chtěl jediné – pronajmout na tento účel kou-
sek pozemku. Za tímto účelem požádal obec o schválení 
pronájmu, a to hned dvakrát. Poprvé se tento záměr schva-
loval dne 25. 4. 2019 (hřiště bylo odmítnuto hlasy Sdružení 
nezávislých - paní Mahovské, pana Beznosky, Nováka  
a Škůty a paní Jíchové, která hlasuje s nimi). Podruhé se  
o hřišti hlasovalo 11. 6. 2019, kdy bylo opět odmítnuto stej-
nými hlasy Sdružení nezávislých a přeběhlice… 
A tak nejenže obec mohla krásně ušetřit peníze, když chtěl 
někdo zadarmo vybudovat hřiště a ještě o něj zadarmo 
pečovat, ale navíc si děti i nadále budou v této a přilehlé 
oblasti hrát mezi domy na silnici, kde mohou snadno přijít 
k úrazu…                          Zastupitelé za Uskupení Pchery JINAK


